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به  دســتیابی  جمهــور  رئیــس 
فناوری های نوظهور از جمله کوانتوم را 
برای آینده کشور به ویژه  در بخش های 
دفاعی  امنیتی-  و  ارتباطــی  تجاری، 
را بســیار ضروری دانســت و تاکید 
توسعه  در  هدفمند  حرکت  لازمه  کرد: 
کوانتوم در گام اول شــناخت داشته ها 
و ظرفیت های کشــور و موقعیت دیگر 
کشورها در این حوزه و در ادامه برنامه 
ریزی و سیاستگذاری برای رسیدن به 

جایگاه مطلوب در این فناوری است.
به گزارش ایسنا، جلسه شوراری راهبری 
کوانتــوم صبح امروز ســه شــنبه با حضور 
مسعود پزشــکیان برگزار و آخرین برنامه ها 
و اقدامــات صورت گرفته در این حوزه مورد 

بررسی قرار گرفت.
رئیس جمهور در این جلســه با اشاره به 
اهمیت و سرعت بالای پیشرفت فناوری های 
نو ظهور از جمله کوانتوم در دنیا، دســتیابی 
به این فناوریها را برای آینده کشــور بویژه 
در بخش های تجــاری، ارتباطی و امنیتی - 
دفاعی بسیار ضروری دانست و تصریح کرد: 
لازمه حرکت هدفمند در توســعه کوانتوم 
در گام اول شــناخت داشته ها و ظرفیتهای 
کشور و موقعیت دیگر کشورها در این حوزه 
و در ادامه برنامه ریزی و سیاستگذاری برای 
رســیدن به جایگاه مطلوب در این فناوری 

است.

پزشــکیان در ادامه بــا تاکید بر اهمیت 
تربیت نیروی انســانی متخصص و توانمند 
به عنوان محورهای اصلی توســعه فناوری 
کوانتــوم تصریــح کرد: در موضــوع تربیت 
نیروی انســانی در کوانتوم لازم است ضمن 
پرهیز از ورود واحد دانشــگاهی پراکنده در 
این بخش، آموزش دانشــجویان مستعد در 

کوانتوم در چند دانشگاه برتر در کنار مراکز 
مهم تحقیقاتی مربوط به این رشته متمرکز 
شود تا بهتر بتوان برای حمایت و پشتیبانی 

از توسعه فناوری کوانتوم برنامه ریزی کرد.
رئیس جمهور همچنین با تاکید بر اینکه 
تعدد شــوراها در حوزه علم و فناوری نباید 
موجب کندی حرکت و مانع تصمیم گیری ها 

شــود، از معاونت علمی و فناوری خواســت 
با همکاری دســتگاههای مربوطه ، حداکثر 
ظــرف مدت 2 ماه ســند توســعه فناوری 
کوانتوم را برای تعیین نقش و جایگاه دولت 
در زمینه حمایت از این فناوری و همچنین 
برنامه ریــزی و تصمیم گیری در این زمینه 

ارائه کند.

تاکید  با  اول رئیس جمهــور  معاون 
بر اینکه ایران هراســی ظلمی بزرگ 
به تمدن بشــریت است، از دیپلماسی 
ایران شناســی به عنوان یکی از ارکان 
سیاســت خارجی دولت چهاردهم یاد 
کرد و گفت: دیپلماسی ایران شناسی به 
معنای ارتقای اخلاق و معرفت در دنیا و 

حاکمیت صلح است.
ایرنا، »محمدرضــا عارف«  به گــزارش 
صبح دیروز )ســه شــنبه( در آیین تکریم 
»محمدحســین رجبی دوانــی« و معارفه 
»علــی اکبر صالحــی« به عنوان روســای 
پیشین و جدید بنیاد ایران شناسی با تاکید 
بــر اینکه ایران هراســی به عنــوان ظلمی 
بزرگ به تمدن بشــریت است گفت: تمدن 
و فرهنگ ایرانی نجات بخش بشــریت است 
که توانست فرهنگ اسلامی را جذب کند و 
امروز این فرهنگ ایرانی و اسلامی را جدا از 
هم نمی بینیم و واژه ایــران به معنای ایران 

اسلامی است.
وی همچنیــن به جنایات وحشــتناک 
تمدن غرب و کشتار مردم بی دفاع و بی گناه 
غزه اشــاره و خاطرنشان کرد: نتیجه تمدن 
غرب فجایع غزه است اما نتیجه تمدن ایرانی 
افتخار و غروری اســت که به هر نقطه ای از 
جهان سفر کنیم به ایرانی بودن خود افتخار 
می کنیم و این ایران هراســی کنونی توسط 

مدعیان تمدن ایجاد شده است.
عــارف ادامه داد:  بایــد در مقابله با ایران 

هراسی از چهره ها و شخصیت های برجسته،   
شــاخص و بین المللی که البته تمدن غرب 
را به خوبی می شناســند، استفاده کنیم چرا 
که نام آنان می تواند حل کننده مسئله ایران 
هراسی و مقابله با توطئه های دشمنان تمدن 

و فرهنگ ایرانی و ایرانیان است.
وی با اشاره به مهاجرت نخبگان ایرانی به 
خارج از کشور و دلتنگی آنها برای ایران ادامه 
داد: البته نخبگان و اساتید در داخل کشور با 
برخی مشکلات معیشتی و عدم تامین ابزار 
روبرو هستند که نخبگان ایرانی این مشکلات 
را در خارج از کشــور ندارند که البته دولت 
چهاردهم با برنامه ریزی مناسب دنبال حل 
مشکلات آنان است اما این ایرانیان در خارج 
از کشــور با مشکل فراتر از این مسائل روبرو 
هســتند و برای اینکه بدانیم تا چه میزان بر 
روی نام ایران تعصب داریم، باید دید تا چه 
حد قــدر و ارزش نخبگان و الگوهای جامعه 

شناخته می شود و مورد احترام است.
گسترش ارتباطات 

با اوراسیا اولویت اول 
معــاون اول رئیس جمهور با اشــاره به 
اینکــه برقــراری و گســترش ارتباطات با 
کشورهای اوراســیا،   منطقه و سازمان های 
اول سیاســت خارجی  اولویت  منطقــه ای 
جمهوری اســلامی ایران است،  تصریح کرد: 
گاهــی این کشــورها تحت تاثیــر فرهنگ 
تحمیلی و وابستگی های سیاسی قرار دارند 
و این موضوع در مذاکرات سیاســی مختلف 

نیز احســاس می شود تا جایی که حتی یک 
کشور اسلامی و دوســت از ما می پرسد که 
آیا به دنبال ســلاح هسته ای هستید؟ و این 
در حالی اســت که مدعیان تمدن غربی با 
جنایات هولناک خود موجب کشــتار مردم 
بی گناه غزه شده است اما در فرهنگ ایرانی 
اســلامی معتقدیم که اگر یک خون و جان 
انسان به ناحق ریخته شود به منزله این است 

که همه انسان ها را از بین برده ایم.
برای استفاده از فناوری هسته ای 

دستوری نمی گیریم
عارف با تاکیــد بر اینکه در ذات فرهنگ 
ایرانی کسب علم ولو در دورترین نقاط جهان 
است، ادامه داد: باید از فناوری های پیشرفته 
حداکثر اســتفاده را کنیم و این فناوری ها و 
در کنار آن تمدن ایرانی را در اختیار دیگران 
قرار دهیم و باید فناوری هسته ای را همانند 
ســایر فناوری ها در جهت اعتلای انسانیت 
و رفع مشــکلات جامعه استفاده کنیم و در 
این راستا مشورت نمی کنیم و دستوری نیز 
نمی گیریم و در عین حال در اختیار همگان 
قــرار می دهیم. وی با بیان اینکه سیاســت 
خارجی دولت چهاردهم در کنار دیپلماسی 
سیاسی، دیپلماســی های تخصصی همانند 
دیپلماسی ایران شناسی را با جدیت پیگیری 
می کنند، خاطرنشــان کرد: امروز مسئولیت 
دیپلماسی ایران شناسی با بنیاد ایران شناسی 
اســت و به عنوان یکی از اولویت های دولت، 
همه دستگاه ها به بنیاد ایران شناسی و دکتر 

صالحی کمک خواهند کرد.
عــارف تصریح کــرد: دیپلماســی ایران 
شناســی به معنای ارتقــاء اخلاق و معرفت 
در دنیــا و حاکمیت صلح اســت و فرهنگ 
و تمدن ایرانی همــواره با صلح عجین بوده 
و بعد از پیروزی انقلاب اســلامی نیز نشان 
دادیم با هیچ کشــوری ستیز و دعوا نداریم 
و در چهارچــوب ارزش ها از برخی مســائل 
کوتاه می آییم اما بــا احدی که یک نگاه به 
یک سانتی متر از خاک کشور را داشته باشد، 
کنار نمی آییم و در این مســیر مدافعان قدر 

هستیم.
وی بــا تاکید بر اینکه باید دیپلماســی 

ایران شناسی در کنار دیپلماسی سیاسی قرار 
گیرد و دیپلماســی علمی نیز هم عرض این 
دو دیپلماسی پیگیری شود، گفت: جمهوری 
اســلامی ایران در زمینه دیپلماسی علمی 
حرف هــای زیادی برای گفتن دارد که البته 
حضور دکتر صالحی با یک ســابقه طولانی 
علمی و حضور در فرهنگستان علوم و دارای 
یک رویکــرد علمی و دراز مدت مایه افتخار 

است.
عارف خاطرنشــان کرد: وظیفه ما حفظ 
ســرمایه ای اســت که به امانت به دست ما 
رســیده که در سالیان گذشته نسبت به آن 

کوتاهی و بی توجهی کرده ایم.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
ارتقاء ایران اســلامی و ایران شناسی یکی از 
اولویت های دولت اســت، ادامــه داد: این به 
معنای ارتقاء جایگاه علمی و فرهنگی کشور 
و محوریت ایران در کشورهایی است که ما را 

دوست و قبول دارند.
تاکید بر مرجعیت علمی زبان فارسی

عــارف همچنین از رئیــس جدید بنیاد 
ایران شناسی خواست تا یک برنامه ۱۰ ساله 
راهبردی کیفــی برای مرجعیت علمی زبان 
فارسی و اعتلای ایران تدوین کند و در ادامه 
تصریــح کرد: این برنامــه راهبردی با توجه 
به عقبه دیرین ایرانیان و پتانسیل برجسته 

کشور آگاهانه نوشته شده باشد.
معــاون اول رئیس جمهــور تصریح کرد: 
اگر جایگاه ایران ارتقاء یابد، تمام کشورهای 
منطقه رشد می یابند و اگر تنزلی در جایگاه 
ایران صــورت پذیرد منطقه نیز دچار تزلزل 
می شود. وی ادامه داد: دکتر حبیبی استادی 
تاثیرگــذار در قبــل و بعد انقــلاب و یک 
شخصیت وزین، فرهنگی و صبوری بود که 
باید راه وی در این موسســه بســیار مهم و 
کلیدی ادامه یابد. عارف همچنین با قدردانی 
از زحمات دکتر رجبی دوانی رئیس پیشین 
بنیاد ایران شناســی گفت: شاخص های این 
موسسه کیفی است و بنابراین توقع گزارش 
سالانه نداریم و روند فعالیت های این بنیاد در 
ارتباط با رسالت های آن و ایران شناسی است 

که تا چه میزان موفق بوده است.

پزشکیان در جلسه شورای راهبری کوانتوم:

فناوری کوانتوم برای آینده کشور ضروری است

عارف در آیین تکریم و معارفه روسای پیشین و جدید بنیاد ایران شناسی تاکیدکرد

ارتقای حاکمیت صلح با دیپلماسی ایران شناسی

بازدید رئیس جمهور از مرکز ترک اعتیاد سروش
رئیس جمهور به صورت ســرزده از کمپ نگهــداری، بازپروری، درمان و 

آموزش معتادان »سروش« بازدید و با مددجویان کمپ افطار کرد.
به گزارش ایرنا، مســعود پزشــکیان در جریان حضــور در این مرکز، از 
کارگاه ها و بخش های مختلف این مجموعــه بازدید و با مددجویان در حال 
تــرک اعتیاد و تحــت آموزش های فنی و حرفه ای، به شــکل رو در رو و در 

فضایی صمیمی گفتگو کرد.
در جریان این بازدید ســردار محمدیان فرمانده انتظامی تهران بزرگ، در 
نشســت کوتاهی ضمن ارائه گزارشی از عملکرد نیروی انتظامی در مبارزه با 
مواد مخدر و جمع آوری معتادان متجاهر، برنامه های آتی این مرکز را تشریح 

و برخی مطالبات آن را مطرح کرد.
همچنیــن در جریان حضور رئیس جمهور 2۷ نفر از مددجویانی که دوره 
درمان و مهارت آموزی را طی کرده بودند، ضمن اجرای سرود دستور ترخیص 

گرفته و کمپ سروش را ترک کردند.
رئیس دفتر رئیس جمهــور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اســتاندار 
تهــران، فرمانده کل فراجــا، فرمانده انتظامی تهران بزرگ، دســتیار رئیس 
جمهور در امور اجتماعی و دبیر ســتاد مبارزه با مواد مخدر رئیس جمهور را 

در این بازدید همراهی می کردند.
در پایان این دیدار رئیس جمهور ضمن شرکت در نماز جماعت این مرکز 

همراه با مددجویان، روزه خود را با آنان افطار کرد. 

معاون حقوقی رئیس جمهور:
اجرای قانون اساسی در تمام سطوح

باید در اولویت باشد
معاون حقوقی رئیس جمهور گفت: اجرای قانون اساسی در تمامی سطوح 
باید به عنوان یک اولویت اساســی در دستور کار قرار گیرد و نظارت بر عدم 
مغایرت مصوبات با اصول قانون اساسی از مهم ترین موضوعاتی است که باید 

به طور جدی پیگیری شود.
به گزارش ایرنا از معاونت حقوقی رئیس جمهور، دومین نشست از سلسله 
جلســات دوره جدید هیأت پیگیری اجرای قانون اساسی دوشنبه 2۰ اسفند 

۱۴۰۳ در محل مرکز حقوق بین المللی ریاست جمهوری برگزار شد.
»حجت الاســلام والمسلمین مجید انصاری« معاون حقوقی رئیس جمهور 
و نایب رئیس هیأت پیگیری اجرای قانون اساســی، در ابتدای جلســه ضمن 
خیرمقدم و آرزوی قبولی طاعات و عبادات در ماه مبارک رمضان، اعلام کرد 
که جلســه آتی هیأت پیگیری اجرای قانون اساسی در سال ۱۴۰۴ با حضور 

ریاست محترم جمهور برگزار خواهد شد.
وی تأکید کرد که اجرای قانون اساسی در تمامی سطوح باید به عنوان یک 
اولویت اساســی در دســتور کار قرار گیرد و نظارت بر عدم مغایرت مصوبات 
با اصول قانون اساســی از مهم ترین موضوعاتی اســت که باید به طور جدی 

پیگیری شود.

افتتاح 2۹ کیلومتر از آزادراه مراغه - هشترود 
با حضور وزیر راه

با حضور وزیر راه و شهرســازی، اســتاندار آذربایجان شــرقی، نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی و جمعی از مدیران کشوری و استانی آئین بهره برداری 
بخشی از آزادراه مراغه-هشترود )حدفاصل کیلومتر ۱۳ الی ۴2( برگزار شد.

سید فرید موســوی، نماینده مردم مراغه و عجب شیر در مجلس شورای 
اسلامی در این آئین، افتتاح این آزادراه را نمادی از تلاش، صبر و پیگیری های 
مستمر مردم مراغه و هشترود عنوان کرد و گفت: صبر، مظلومیت و پشتکار 

مردم این منطقه، پروژه را تکمیل می کند.
وی بــا بیان اینکــه تکمیل این پروژه بــا فراز و فرود هــای عظیم مورد 
بهره برداری قرار گرفت، افزود: از سال ۱۳۹۵ نیز به شخصه پیگیر حل مسئله 

این پروژه بودم.
وی آمار و ارقام تصادفات این جاده طی پنج ســال گذشته را تشریح کرد 
و گفت: از سال ۱۳۹۸ تا ۱۴۰2 حدود چهار هزار و ۶۱۹ تصادف که دو هزار 
و 2۱۹ مورد آن مربوط به ســبقت بوده، در این مسیر رخ داده که سه هزار و 

۳۸۵ مورد مصدوم و 2۳۰ نفر فوتی داشته است.

واکنش فرماندار تهران به تجمعات مقابل مجلس:
غیرقانونی است

فرماندار تهران با تاکید بر غیرقانونی بودن تجمع مقابل مجلس گفت: نمی 
شــود عده ای بدون اخذ مجوز قانونی برپایی تجمعات، در هر زمان و مکانی 

اقدام به تجمع کنند این کار نظم اجتماعی را مخدوش می کند.
براســاس گزارش روابط عمومی فرمانداری تهران، حســین خوش اقبال 
در خصوص تجمع در مقابل مجلس شــورای اســلامی، اظهار کرد: بر اساس 
قانون، کلیــه تجمعات در محیط های عمومی باید با درخواســت متولیان و 
طی فرایند مشــخص اداری انجام گیرد که متاســفانه علی رغم تذکرات، این 
تجمــع کنندگان بدون اخذ مجوز اقدام به تجمع و تحصن نموده که این امر 

غیرقانونی است.
به روایت ایســنا، فرماندار تهران در ادامه افزود: نمی شــود عده ای بدون 
اخــذ مجوز قانونی برپایــی تجمعات، در هر زمان و مکانــی اقدام به تجمع 
کنند این کار نظم اجتماعی را مخدوش می کند؛ چنین اســتاندارد دوگانه ای 

پذیرفته نیست.
وی تأکید کرد: دستگاه های مسئول اشراف کاملی در خصوص بانیان این 
تجمعــات غیر قانونی دارند و در این زمینه به آنها ابلاغ شــده اســت که به 

وظایف قانونی خود عمل کنند.

مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران:
دولت در آغاز فصل سرما کمتر از یک میلیون لیتر 

گازوئیل را تحویل گرفت
مدیــر هماهنگی امور گازرســانی شــرکت ملی گاز ایــران گفت: دولت 
چهاردهم در شــروع فصل سرما کمتر از یک میلیون لیتر گازوئیل را تحویل 

گرفت و نیمی از آن به نیروگاه ها اختصاص پیدا کرد.
هوشنگ صیدالی، 2۱ اسفند در آیین افتتاح دیتاسنتر شرکت گاز استان 
مرکزی اظهار کرد: پروژه دیتاســنتر شرکت گاز از جمله پروژه های بااهمیت 

شرکت گاز ایران در سطح استان هاست.
وی افزود: دولت چهاردهم با کمترین ذخایر گازوئیل فعالیت خود را آغاز 
کرد به طوری که حداقل ذخیره گازوئیل در ســال های گذشته، 2 میلیارد و 
۹۰۰ میلیون لیتر بوده است، اما این دولت در شروع فصل سرما کمتر از یک 
میلیون لیتر گازوئیل تحویل گرفت و این مســئله، منجر به ســختی کار در 
زمستان امسال شد و نیمی از این ذخیره گازوئیل بواسطه مقاومت در مقابل 
مازوت سوزی، در نیروگاه ها مصرف شد و ما فقط با ۵۰۰ میلیون لیتر ذخیره 

گازوئیل، از زمستان سرد امسال گذر کردیم.
وی با بیان اینکه طبق روال ســال های گذشته، ذخایر گازوئیل کشور باید 
جبران کننده حداقل 2۰ روز قطعی گاز نیروگاه ها باشد افزود: همین امر باعث 
شد که بیشترین فشار و استرس به ما وارد شود ولی به لطف خدا و تلاش های 
شرکت ملی گاز، روزهای سخت زمستانی سپری شد و با توجه به پیش بینی 

هواشناسی، نگرانی خاصی برای ۹ روز باقی مانده زمستان وجود ندارد.
صیدالی با اشــاره بــه رفع محدودیت های اعمال شــده بــرای صنایع و 
نیروگاه های کشــور طی روزهای آینده گفت: ۸۵۰ میلیون متر مکعب تولید 
شــبانه  روز گاز در کشور اســت که عدد قابل توجهی است اما به دلیل عدم 
مدیریت صحیح و ناترازی های ایجاد شــده، مشــکلاتی در کشور ایجاد شده 

است.
سهم ۷۰ درصدی گاز از سبد انرژی کشور

مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران با تاکید بر اینکه خط 
قرمز دولت و شــرکت گاز، پایداری گاز در بخش خانگی است، تصریح کرد: 
واحدهای صنعتی و ادارات بایســتی بسیار زودتر و از سال های قبل موضوع 
انرژی خورشــیدی را دنبال می کردند تا امروز با ناترازی انرژی مواجه نبودیم 

و هزینه ها بسیار کمتر می شد.
قطعی گاز صنایع زیبنده کشــور نیســت و ما تمام تــلاش خود را برای 

پایداری شبکه گاز صنایع خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه ۷۰ درصد ســبد انرژی کشور مربوط به گاز است، گفت: 
ضرورت دارد در ســبد انرژی کشــور به ســایر منابع نیز اندیشــیده شود و 

صرفه جویی در مصرف انرژی، بویژه گاز بیشتر انجام شود.

دولت

سخنگوی سپاه اظهارات اخیر 
رفیق دوست را تکذیب کرد

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی اظهارات اخیر 
»محســن رفیق دوست» را نادرست و غیر واقعی دانست و 
تاکید کرد: او نقشی در مسائل اطلاعاتی، امنیتی و عملیاتی 

سپاه نداشته اند.
به گزارش ایرنا از ســپاه نیوز سردار علی محمد نائینی 
روز سه شنبه در واکنش به محتوای گفتگوی اخیر محسن 
رفیق دوســت با یکی از رســانه ها گفت: همان گونه که از 
پیشــینه و سوابق خدمتی وی در ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی برمی آید، هیچگاه در مســائل اطلاعاتی، امنیتی 
و عملیاتی این نهاد مســئولیت و نقشــی نداشته  و عمده 
مسئولیت های وی در حوزه تامین تدارکات و پشتیبانی های 
ســپاه در دوران دفاع مقدس بوده اســت و این اظهارات، 

نظرات شخصی او است.
وی افزود: مواردی که رفیق دوســت به عنوان خاطرات 
شــخصی در مورد ترور برخی افراد در خارج از کشور و یا 
ارتباط با گروه های جدایی طلب نقل کرده اند، هرگز واقعیت 

نداشته و فاقد اصالت و بطور قطع تکذیب می شود.
ســخنگوی ســپاه تاکید کرد: بهره برداری رســانه ای 
دســتگاه های تبلیغی بیگانه و منافقین از این مصاحبه در 
شرایطی است که دست آنان در عمده اقدامات تروریستی 
کاملا ثابت شده اســت  و هرگز با تکنیک های تبلیغاتی از 

خاطره ملت شریف ایران پاک نخواهد شد.

فرمانده هوانیروز ارتش خبرداد
برُد موشک های هوانیروز 

افزایش یافته است
فرمانده هوانیروز ارتش گفت: برُد موشک های دوربرد را 
افزایش داده ایم. به گزارش ایســنا، امیر سرتیپ دوم خلبان 
قاسم خاموشی اظهار کرد: قطعه سازی یکی از دستاوردهای 
هوانیروز در سال های اخیر بوده که در فرورودین سال آینده، 

عبور از ساخت بیش از هزار قطعه رونمایی می شود.
وی ادامه داد: برد موشــک های دوربــرد خود را افزایش 

داده ایم که این دستاورد هم رونمایی خواهد شد.

امیر دریادار سیاری:
به تنگه هرمز و سواحل مکران 

اشراف کامل داریم
معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اســلامی ایران 
گفت: باید به منابع کف دریا توجه کنیم. خطوط مواصلاتی 
ما در بخش جنوبی و دسترسی به آب های آزاد بسیار اهمیت 
دارد که مورد هجوم دزدهای دریایی نیز قرار گرفته بود. در 
این  رابطه باید امنیت برقرار باشــد تا کشتی های نفتکش و 
تجاری ما به خوبی از این خطه عبور کرده و چرخه اقتصادی 
ما با مشکل روبرو نشود. امیر دریادار حبیب الله سیاری درباره 
رزمایش ســه جانبه ایران، چین و روسیه اظهار کرد: بحث 
دریا بســیار بااهمیت اســت و در یک جمله، منبع ثروت و 
قدرت اســت. کشــورهایی که به دریا راه دارند یا ندارند، به 
فکر اســتفاده مطلوب از دریا هستند. ما منابع متعددی در 
دریا داریم، به ویژ[ اینکه از شمال و جنوب به دریا راه داریم.

وی افــزود: بالــغ بــر ۹۰ درصد صــادرات و واردات در 
کشورهایی که به دریا راه دارند، از طریق آب انجام می گیرد 

و امنیت راه های دریایی بسیار بااهمیت است.
سیاری با بیان اینکه سرتاسر ســواحل خلیج  فارس در 
اختیار ماســت و به تنگه هرمز و ســواحل مکران اشــراف 
کامل داریم، افزود: مرزهای جنوبی و حفاظت از آن برای ما 
بااهمیت است و باید این کار را به خوبی انجام دهیم. همچنین 
باید به منابع کف دریا توجه کنیم. خطوط مواصلاتی ما در 
بخش جنوبی و دسترسی به آب های آزاد بسیار اهمیت دارد 
کــه مورد هجوم دزدهای دریایی نیز قرار گرفته بود. در این  
رابطه باید امنیت برقرار باشد تا کشتی های نفتکش و تجاری 
مــا به خوبی از این خطه عبور کــرده و چرخه اقتصادی ما 
با مشکل روبرو نشــود. وی خاطرنشان کرد: از سال ۸۶ که 
رهبری دســتور دادند در عرصه دریاها خاصه خلیج عدن و 
بــاب المندب حضور یابیم، این اتفاق افتاده و تا امروز اجازه 
ندادیم مشکلی برای امنیت دریایی ما به وجود آید. سیاری 
همچنین دیپلماســی دریایی را از دیگر الزامات دانســت و 
افزود: برخی کشــورها مدعی هستند که باید در آب های ما 
ایجاد امنیت کنند؛ ولی ما بارها اعلام کردیم برقراری امنیت 
توسط کشورهای منطقه صورت می گیرد و نیازی به حضور 
سایرین نیست؛ بنابراین امنیت منطقه به دست ماست و ما 

از توان خوبی برای برقراری امنیت برخورداریم.
وی رزمایش های مشــترک را نیز کمک کننده دانســت 
و افــزود: رزمایش مرکب کنونی با حضور چین و روســیه 
صورت می گیرد و دو کشــور بزرگ دنیا کــه از توان بالای 
دریایی برخوردارند، در سواحل ما و شمال اقیانوس هند و با 
محوریت ایران رزمایش مرکب انجام دادند که نشان می دهد 
امنیت دریایی باید برقرار باشد. این دو کشور ایران را به عنوان 
محور قبول دارند که مشخص می کند توان دریایی ما بسیار 
بالا رفته و حتی به تنهایی توان برقراری امنیت را در منطقه 
داریم. ســیاری در ادامه مصاحبه با رادیو گفت وگو، از اعزام 
ناظران ۱۵ کشور به این رزمایش سخن گفت و افزود: اینها 
در سال های آینده علاقمند به اعزام شناور خواهند بود. این 
مسئله اقتدار دریایی کشــورهای منطقه را برقرار می سازد. 
همچنین این رزمایش پیامی روشن دارد تا دیگران احساس 
نکنند که خواهند توانست در این منطقه، امنیت را برای ما 

به ارمغان آورند چون ما احتیاجی به کمک دیگران نداریم.
معاون هماهنگ کننده ارتش جمهوری اســلامی ایران 
دربــاره نگاه های جهانی به این رزمایش گفت: کشــورهای 
فرامنطقه ای که نگاهی مثبت دارند، شــاهد امنیت خطوط 
مواصلاتــی در جهــان خواهند بود. کشــورهای دیگر هم 
خواستار ناامنی هســتند تا دیگران به آن ها نیاز پیدا کنند. 
اینها چــوب لای چرخ می گذارند و کشــورهای منطقه را 
نیازمند خود می سازند. سیاری افزود: این رزمایش مقابله با 
چنین نگاهی از سوی کشورهای استکباری است و الحمدلله 

توان دریایی کشورهای منطقه ارتقاء یافته است.

 »Photo Ex« اجرای تمرین
و آرایش آفندی

یگان های شرکت کننده در رزمایش مرکب کمربند امنیت 
دریایی 2۰2۵، تمرین »Photo Ex« و اجرای صورت بندی 
و آرایش های تاکتیکی را با موفقیت انجام دادند.  به گزارش 
ایسنا، امیر دریادار دوم مصطفی تاج الدینی معاون عملیات 
نیــروی دریایی ارتش در حاشــیه رزمایش مرکب کمربند 
امنیت دریایی 2۰2۵ اظهار داشت: در این مرحله از رزمایش، 
یگان های شناور ایران، جمهوری خلق چین و فدراتیو روسیه 
تمرین »Photo Ex« و صورت بندی و آرایش آفندی را با 
موفقیت انجام دادند. امیر دریادار دوم تاج الدینی تاکید کرد: 
تمام مراحل رزمایش با نظارت و پایش هوایی منطقه توسط 
بالگردهای نیروی دریایی ارتش و ســپاه پاســداران انقلاب 

اسلامی انجام می شود.

امنیتی

دفاعی

آقاپور مطرح کرد

تاثیر وفاق در شکوفایی اقتصادی
وزیر کار:

دستمزد ۱۴۰۴ نزدیک به تورم خواهد بود
مشاور رئیس جمهور در امور همکاری های اقتصادی، تاکید کرد: در سایه وفاق 
ملی گروه های مختلف در کنار یکدیگر قرار خواهند گرفت که این هم افزایی به 

رشد و شکوفایی اقتصادی خواهد انجامید.
معصومه آقاپور علیشــاهی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به نقش وفاق ملی در بهبود 
شرایط سیاسی و اقتصادی کشور، بیان کرد: وفاق به معنای هم بستگی، اتحاد و همکاری 
بین گروه ها، احزاب، قومیت ها و اقشار مختلف جامعه است. وفاق ملی باعث کاهش تنش ها 
و منازعات داخلی می شــود. از سوی دیگر وفاق ملی ثبات را در عرصه سیاست به ارمغان 

می آورد.
وحدت ملی شکاف اجتماعی را کاهش می دهد

وی اظهار کرد: از طرف دیگر وحدت ملی احســاس تعلق و همبستگی را در بین مردم 
بیشتر خواهد کرد و شکاف های اجتماعی را کاهش می دهد. از سوی دیگر آقای پزشکیان 
یکی از اهداف اصلی دولت چهاردهم را تخصص گرایی تعیین کرده است. وفاق ملی سبب 
می شود تا این بخش پررنگ تر دیده شود؛ در واقع تخصص گرایی و تدبیر در سایه وفاق 
به پیشبرد اهداف ملی کمک می کند در  نتیجه شاهد ارتقای کارآیی و دستیابی به اهداف 

بلندمدت خواهیم بود.
در سایه وفاق ملی حس امنیت و رفاه در جامعه بالا می رود

نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: یکی دیگر از مواردی که نقش پررنگی 
دارد این است که زمانی که یک جامعه متحد و هماهنگ باشد، خواه یا ناخواه حس امنیت 
و رفاه در آن بالا می رود. ناهنجاری ها نیز در جامعه به حداقل کاهش پیدا می کند. یکی از 
موارد بسیار مهم که در سایه وفاق ملی رقم می خورد، تقویت اقتصاد کشور است. گروه های 
مختلف با تفکرات مختلف در کنار یکدیگر قرار می گیرند. این هم افزایی در سایه وفاق ملی 

به رشد و شکوفایی اقتصادی خواهد انجامید.
وفاق ملی امید را در جوانان برای دستیابی به اهداف بالا می برد

آقاپور علیشــاهی تاکید کرد: وفاق ملی می تواند یک الگوی خیلی خوب برای جوانان 
شود. امید و انگیزه را در جوانان برای دسترسی آنان به اهداف خود بالا خواهد برد. جوانان 

به این باور خواهند رسید که در کنار یکدیگر می توانند آینده بهتری را بسازند. 
نهادهای مدنی دیالوگ مشترک بین دولت و مردم برای تحقق وفاق هستند

وی افزود: کاهش اختلاف های اجتماعی به طور کلی باعث نهادینه شــدن ارزش های 
مشترک می شود و احترام متقابل را نیز به همراه خواهد داشت. از طرف دیگر یک بستر 

مناسبی با وفاق ملی برای توسعه جوانان فراهم خواهد شد.  
مشاور رئیس جمهور در امور همکاری های اقتصادی، تاکید کرد: نقش نهادهای مدنی 
در ایجاد وفاق می تواند نوعی دیالوگ مشترک بین دولت و مردم برای حل مشکلات باشد.

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از منتفی شدن پیشنهاد افزایش دو بار در سال 
دستمزدها خبر داد و با بیان اینکه در خصوص دستمزد کارگران به توافق نزدیک 

شده ایم، گفت: پیامک حذف یارانه به ۱۰۰ هزار نفر ارسال شده است.
به گزارش ایسنا، احمد میدری با بیان اینکه باید دستمزد را به گونه ای تعیین کنیم که 
کارگران به سمت کارهای غیررسمی نروند، اظهار کرد: ماندگاری نیروی کار در محیط های 
کارگری یکی از علاقه کارفرمایان است و کارگران هم بر اساس درکی که از شرایط کنونی 
دارند، خواهان حفظ حقوق خود در این شــرایط هســتند. ما امیدوارم توافق خوبی بین 
کارگران و کارفرمایان ایجاد شود و دولت هم حامی آن چیزی خواهد بود که توافق کارگر 

و کارفرما بر آن صورت گرفته باشد.
در بحث دستمزد و سبد معیشت به توافق نزدیک شده ایم

وی که در یک گفت وگوی تلویزیونی صحبت می کرد،  ســال آینده را سال خوبی برای 
کارگران پیش بینی کرد و گفت: در بحث دســتمزد کارگران به توافق نزدیک شــده ایم و 

امیدوارم وضعیت اقتصاد کلان هم به گونه ای باشد که شرمنده کارگران نشویم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره میزان درصد افزایش دستمزد ۱۴۰۴ نیز گفت: 
مرکز آمار ایران باید نرخ تورم را تا پایان سال اعلام کند و طبعا ملاک ما آن چیزی است که 
مرکز آمار تا پایان سال اعلام کرده است. روی بحث سبد معیشت توافقاتی صورت گرتفه و 

امیدواریم آن نسبت تورم را لحاظ کنیم و حداقل مزد نزدیک به تورم تعیین شود.
افزایش دومرحله ای دستمزدها با ساختار تامین اجتماعی سازگار نیست

میدری درعین حال درباره برخی خبرها که به نقل از وی در خصوص تعیین دوبار در 
سال دستمزد منتشر شــده بود گفت: این موضوع یکی از پیشنهاداتی بود که مطرح شد 

ولی با ساختار سازمان تامین اجتماعی سازگار نیست لذا در زمینه آن به توافق نرسیدیم.
حذف یارانه ۱۰۰ هزار نفر از صدک های بالا

وی دربــاره خبر حذف یارانه ۱۰۰ هزار نفر تاکید کرد: به ۱۰۰ هزار نفر از پیامک داده 
شده که اگر اعتراضی نداشته باشند حذف می شوند. اینها جزو سه چهار صدک بالا هستند 
و اگر اعتراض داشتند به سامانه  مراجعه و اعتراض خود را ثبت می کنند.در خصوص حذف 
یارانه بر اساس آن چیزی که در قانون آمده تعداد بسیار محدود است.یعنی میزان خودرو و 

ملکی که تعیین کرده افراد زیادی را شامل نمی شود.
شارژ بعدی کالابرگ فروردین ۱۴۰۴

وزیر کار درباره آخرین اخبار از اجرای طرح کالابرگ نیز گفت: طبق گزارش ها تا دیروز 
حدود ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر کالابرگ را دریافت کرده بودند و اگر مشکلی وجود داشته 
باشد، می توانند از طریق ارسال پیامک یا تماس تلفنی اعلام کنند و مجموعه دستگاه های 

دولتی آن را برطرف می کنند. شارژ بعدی نیز در سال جدید و فروردین ماه خواهد بود.


